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Tramwajem 
pod ziemią

Podziemny tramwaj ma ruszyć w drogę już w 2026 roku
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Tragiczny finał wypadku
\\\ PRUSZKÓW 

Z przykrością informujemy, 
że wypadek z 4 kwietnia 
na skrzyżowaniu al. Wojska 
Polskiego i ul. Plantowej,  
w którym poszkodowana 
została młoda dziewczyna, 
okazał się tragiczny  
w skutkach. 10-latka nie żyje. 

W e wtorek 4 kwietnia dwie dziew- 
czynki przechodziły przez pa-

sy na skrzyżowaniu ulicy Plantowej  
z aleją Wojska Polskiego w Pruszkowie

Miejsce wypadku
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czytaj na str. 2
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A2 będzie szersza
\\\ REGION 

Otwarto oferty nadesłane  
na przygotowanie 
dokumentacji projektowej 
rozbudowy autostrady A2 
między Łodzią a Warszawą. 
Zgodnie z założeniami 
między Konotopą a Warszawą 
autostrada ma mieć cztery 
pasy ruchu w każdą stronę. 

N a przetarg ogłoszony przez Gene-
ralną Dyrekcję Dróg Krajowych i 

Autostrad wpłynęło osiem ofert. Więk-
szość z nich mieści się w zakładanym 
budżecie. Oferty, które przeszły przez 
pierwsze przetargowe sito, opiewają 
na kwoty od niecałych 23 mln zł do 
46 mln zł. Tylko jedna z ofert znacznie 
przekracza wyznaczony budżet, gdyż 
mówi  o 58 mln zł. Złożone oferty będą 
analizowane, a w drugiej połowie roku 
wyłoniony zostanie wykonawca.

\\\  Będzie wygodniej  
i bezpieczniej

Celem inwestycji planowanej przez 
Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych 
i Autostrad jest zwiększenie przepu-
stowości A2. Droga budowana była  w 
związku z piłkarskimi Mistrzostwami 
Europy w 2012. Jednak przez te ponad 
10 lat użytkowania ruch na A2 znacz-
nie się zwiększył. Z analiz przeprowa-
dzonych przez specjalistyczne służby 

wynika, że z A2 pomiędzy węzłami 
Pruszków i Konotopa korzysta dziennie 
ponad 90 tys. pojazdów.

Dodatkowy pas ruchu jest więc ko-
nieczny dla zapewnienia bezpieczeń-
stwa, nie mówiąc już o komforcie jazdy. 
I tak w wyniku planowanej inwestycji 
między Łodzią Północ i Pruszkowem A 
2 będzie miała trzy pasy ruchu. A mię-
dzy Konotopą w każdą stronę będą aż 
cztery pasy ruchu. 

\\\  W tle CPK
Planowane prace budowlane 

mają być prowadzone w taki sposób, 
aby zminimalizować utrudnienia dla 
kierowców. Dlatego przez cały czas 
trwania budowy, dla każdego z kierun-
ków: tak w stronę Warszawy, jak i w 

przeciwną, mają być dostępne po dwa 
pasy ruchu. To absolutnie konieczne, 
aby ruch samochodowy w tym także 
TIR-ów między stolicą a centrum kraju 
odbywał się bez poważniejszych za-
kłóceń.  

Po rozbudowie autostrada A2 ma 
być jedną z najnowocześniejszych, bo 
stosujących proekologiczne rozwią-
zania dróg w Europie. Dzięki zastoso-
waniu odnawialnych źródeł energii 
takich jak turbiny wiatrowe A2 ma 
być samowystarczalna, jeżeli chodzi  
o oświetlenie itp. 

Dodajmy też, że celem tej inwesty-
cji jest także ułatwienie podróży mię-
dzy planowanym Centralnym Portem 
Komunikacyjnym a Warszawa i Łodzią. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz

Dla mieszkańców powiatów grodziskiego i pruszkowskiego A2 jest ważną,  
codzienną drogą dojazdową

\\\ REGION 

Tramwaje warszawskie 
ogłosiły przetarg  
na budowę podziemnej 
trasy tramwajowej, która 
pozwoli dojechać do dworca 
Zachodniego a w przyszłości 
do Wilanowa. Z nowej  
trasy tramwajowej będą 
korzystali mieszkańcy  
Starej Ochoty i Szczęśliwic,  
a także pasażerowie WKD.   

P race przy budowie podziemnej 
linii tramwajowej rozpoczną się 

w przyszłym roku. W komunikacie in-
westora czytamy, że nowa trasa tram-
wajowa będzie  miała długość około 
1,6 km. Początkowa stacja będzie się 
znajdować pod Dworcem Warszawa 

Zachodnia i będzie połączona przej-
ściem podziemnym z dworcem PKP. 
Perony tramwajowe mają znaleźć się 
blisko peronów WKD. Dzięki rucho-
mym schodom i windom pasażero-
wie nie będą musieli wychodzić na 
zewnątrz. Dzięki tej inwestycji pod 
stacją Warszawa Zachodnia powsta-
nie wygodny podziemny węzeł prze-
siadkowy, z którego łatwo będzie 
można przejść na perony kolejowe i 
autobusowe. Czas przejazdu z Gróje-
ckiej wyniesie około pięciu minut, a ze 

stacji metra Politechnika – nieco ponad  
kwadrans.

Tramwaje Warszawskie podają, że 
przystanek podziemnego tramwaju bę-
dzie podobny do stacji metra. Różnica 
tkwić będzie w wysokości peronów. Ze 
stacji pod Dworcem Zachodnim tram-
waj pojedzie tunelem, długości około 

500 metrów, pod parkiem Pięciu Sióstr. 
Wyjazd z tunelu ma się znajdować mię-
dzy jezdniami ulicy Bitwy Warszaw-

skiej 1920 r. przy ul. Szczęśliwickiej. 
Dalej tramwaj pojedzie aż do Gróje-
ckiej, gdzie będzie się znajdował węzeł 
rozjazdowy. Tam tramwaje będą mogły 
ruszyć w kierunku centrum, Okęcia lub 
Banacha.

Zwycięzca przetargu na wykonie 
trasy podziemnego tramwaju będzie 
miał dwa lata na wykonanie prac. Zgod-
nie z planem podziemny tramwaj ruszy 
w trasę w 2026 r. Miasto planuje wydać 
ok. 224 mln zł na tę inwestycję.

Beata Pawłowicz

\\\ OTRĘBUSY/BRWINÓW 

Pod koniec marca została 
podpisana umowa na budowę 
placu zabaw oraz wykonanie 
ogrodzenia przy dworze 
Teoplitza w Otrębusach.   

Dwór Teoplitza to jeden z najważ-
niejszych i najpiękniejszych za-

bytków w gminie Brwinów. Znajduje 
się tu między innymi filia Biblioteki 
Publicznej, agencja poczty polskiej oraz 
Przychodnia Kulturalna znajdująca się 
pod opieką Gminnego Ośrodka Kultury. 
Niedawno dwór przeszedł gruntowny 
remont. Teraz na jego terenie powsta-
nie nowy plac zabaw. Cały obszar parku 
zostanie również ogrodzony.

Nowy obszar dla dzieci będzie 
składał się między innymi z długiego 
zjazdu linowego, czworokąta służącego 
do wspinaczki, orkiestry podwórko-
wej (zestawu instrumentów, głównie 

bębnów, dzięki któremu dzieci mogą 
uczyć się grać), huśtawki z siedziskiem 
w stylu bocianiego gniazda, rury zjaz-
dowej z górki saneczkowej, sita do 
zabawy piaskiem oraz kilku urządzeń 
dynamicznych.

– Nie zabraknie także drewnianej 
dębowej pergoli na fundamentach i 

chodnika z desek kompozytowych wo-
kół placu zabaw oraz elementów małej 
architektury, ławek i kosza na śmieci – 
poinformował urząd gminy na swojej 
stronie internetowej.

Cały park zostanie również otoczo-
ny nowym ogrodzeniem.

– Będzie się ono składać z dwóch 
części: stylizowanego ogrodzenia fron-
towego o długości około 100 metrów 
od strony ulicy Wiejskiej wraz z furtką 
i bramą przesuwną oraz ogrodzenia 
bocznego panelowego o długości około 
361 metrów. Całość prac pozytywnie 
zaopiniował Mazowiecki Konserwator 
Zabytków – czytamy na stronie.

Wykonawcą prac została firma z 
Pruszkowa, Rutkowski. Ma ona pięć 
miesięcy na wybudowanie placu zabaw 
oraz ogrodzenia. Oznacza to, że dzieci 
będą miały okazję bawić się na nowych 
urządzeniach już podczas najbliższych 
wakacji.

Maciek Gos

Tramwajem 
pod ziemią

Nowy plac zabaw

Tak będzie wyglądała trasa 
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Dwór Teoplitza

Dzięki ruchomym 
schodom i windom 

pasażerowie  
nie będą musieli 

wychodzić na zewnątrz

dokończenie ze str. 1
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Lepsza jakość podróży
\\\ REGION 

Koleje Mazowieckie kupią  
22 nowe pociągi. Taką decyzję 
podjęli radni województwa 
mazowieckiego. 16 składów 
dwuczłonowych elektrycznych 
zespołów trakcyjnych i 6 
elektryczno-akumulatorowych 
pojazdów zasili park  
taborowy KM.

N a zakup nowych pociągów w bu-
dżecie województwa zarezerwo-

wano 740 mln zł. Nowe składy mają 
być klimatyzowane, wyposażone m.in. 
w bezprzewodowy dostęp do interne-
tu. Będą posiadać także wewnętrzny 
i zewnętrzny monitoring, platformę 
dla osób z niepełnosprawnościami. 
Znajdą się w nich także mocowania 
dla wózków inwalidzkich, dziecięcych 
i rowerów. Komfort podróży podniosą 
toalety z obiegiem zamkniętym. Bez-
pieczeństwo wzrośnie z kolei dzięki 
zainstalowaniu w wagonach interko-
mu, umożliwiającego kontakt pasażera 
z maszynistą w sytuacji awaryjnej. W 
nowych pociągach znajdą się też sy-
stemy audiowizualne, ułatwiające ko-
rzystanie z transportu osobom niedo-
słyszącym i słabowidzącym. Co także 
ważne nowe pojazdy będą ekologiczne 
i energooszczędne.

Jak zaznacza marszałek Adam 
Struzik, ten zakup wzmocni flotę Kolei 

Mazowieckich i pozwoli na zwiększenie 
częstotliwości kursowania pociągów 
na Mazowszu. To bardzo optymistycz-
na wiadomość, że kiedy zakończy się 
remont Warszawy Zachodniej, utrud-
niający codzienne podróże do stolicy 
mieszkańcom naszego regionu, można 
spodziewać się polepszenia jakości i 
ilości pociągów. 

\\\  Pociągów  
będzie przybywać

Koleje Mazowieckie są na drugim 
miejscu w rankingu przewoźników ko-
lejowych.  Jak informuje spółka za chwi-
lę ruszy przetarg na kolejne 28 nowych 
pojazdów.  Obecnie spółka posiada 320 
pojazdów, z czego ponad połowa to po-

ciągi zmodernizowane. A to dzięki za-
równo środkom z budżetu wojewódz-
twa, jak i z Unii Europejskiej. Ważne 
dla podróżnych jest także to, że już w 
sierpniu 2022 r. została uruchomiona 
aplikacja mobilna, za pomocą której 
można nabywać zarówno jednorazo-
we, jak i okresowe bilety. Ze sprzedaży 
w aplikacji zostały wyłączone: bilet 
abonamentowy, dostępny sezonowo w 
sprzedaży Bilet Turysty oraz bilet gru-
powy. Zapewne dzięki tym wszystkim 
działaniom w minionym roku z usług 
przewozowych Kolei Mazowieckich 
skorzystało ponad 59 mln pasażerów, 
czyli o 12 mln więcej niż w 2021 r. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz

Wzrost liczby pociągów pociesza w czasie kiedy remonty powodują wiele 
utrudnień w codziennych podróżach koleją do pracy

\\\ PRUSZKÓW 

Dzięki działaniom 
mieszkańców Pruszkowa 
na stan kolejnego zabytku 
w mieście zwrócił uwagę 
Mazowiecki Wojewódzki 
Konserwator Zabytku.   

P o informacji od zatroskanych 
mieszkańców miasta MWKZ w 

dniu 29.09.2022 przeprowadził kon-
trolę Pałacu Teichfelda położonego 
przy alei Armii Krajowej 77 w Prusz-
kowie, który jest wpisany na listę za-
bytków. Inspekcja wykazała, że nieru-
chomość jest w kiepskim stanie. Wśród 
zaniedbań konserwator wymienił mię-
dzy innymi: ubytki i odparzenia tyn-
ków w elewacji, problemy z wilgocią 
spowodowane uszczerbkami w oryn-
nowaniu nieruchomości, pęknięcia w 
gzymsach oraz zniekształcenia blachy. 
Obecnie wysłane zostały instrukcje 
dla właścicieli nieruchomości, mające 
na celu uratowanie i odrestaurowanie 
zabytku.

Pałac otrzymał swoją nazwę 
od pierwszego właściciela, Jakuba 
Teichfelda współzałożyciela Fabryki 
Porcelany. Został zbudowany w roku 
1872. Po II wojnie światowej nieru- 

chomość pełniła funkcję siedziby Pań-
stwowego Instytutu Szkła i Ceramiki. 
Po przeprowadzce instytutu do War-
szawy obiekt przekazany został do 
użytkowania Pruszkowskim Zakładom 
Porcelitu. W 2005 roku posiadłość zo-
stała sprzedana przez syndykat masy 
upadłościowej firmie deweloperskiej, 
która buduje na terenie dawnej fabryki 
osiedle mieszkaniowe. Obecnie w czę-
ści pałacu mieści się biuro sprzedaży 
mieszkań.

Zgodnie z przepisami za stan za-
bytku odpowiada jego właściciel, dla-

tego MWKZ wysłał do firmy Longbrige 
100 Sp. z o.o., która opiekuje się nieru-
chomością, zalecenie, które obejmuje 
konieczne naprawy. W wypadku, gdyby 
firma nie podjęła się remontu, grozi jej 
kara finansowa od 500 do 50 000 zł.

– Nakazuje się uzupełnienie oraz 
usunięcie nieszczelności w systemie 
odprowadzania wód opadowych bu-
dynku, oraz udrożnienie zachowanych 
betonowych koryt, oraz montaż braku-
jących fragmentów odprowadzających 
wody opadowe. Wyżej wymienione 
prace zostaną przeprowadzone w ter-
minie do 01.12.2023 roku – czytamy w 
zaleceniu od MWZK.

Dodatkowo do roku 2025 kon-
serwator zlecił renowację drewnianej 
stolarki i zniekształconej obróbki bla-
charskiej, uzupełnienie brakujących 
elementów dekoracyjnych obramień 
okiennych oraz brakujących fragmen-
tów elewacji.

Niedawno pisaliśmy o nakazie kon-
serwatora, dzięki któremu rozpoczęto 
parce remontowe pałacyku przy ul. 
Broniewskiego. Obecnie dzięki czujno-
ści mieszkańców oraz działań MWZK 
kolejny historyczny zabytek ma szansę 
zostać odnowiony.

Maciek Gos

Kolejny zabytek do remontu

Tragiczny 
finał wypadku
Jedna z nich została potrącona przez 
kobietę prowadzącą samochód marki 
Audi. Informacja o wypadku szybko 
poruszyła całe miasto. W mediach spo-
łecznościowych wielu mieszkańców 
martwiło się o los dziewczynki oraz 
interesowało się przebiegiem zdarze-
nia. O zdarzeniu mówiła cała Polska. W 
mediach pojawiły się liczne informacje 
i czasami sprzeczne wiadomości doty-
czących wypadku.

– O godzinie 12.35 dostaliśmy in-
formację o potrąceniu młodej dziew-
czyny w Pruszkowie. Została ona za-
brana do szpitala za pomocą helikopte-
ra ratunkowego. Na miejscu wypadku 
pracowała straż pożarna, pogotowie 
ratunkowe oraz policja. Sprawdziliśmy 
stan trzeźwości kobiety, która prowa-
dziła auto. Nie była pod wpływem al-
koholu – poinformowała nas wówczas 
sierżant sztabowy Gabriela Putyra z 
Komendy Stołecznej Policji.

– Ze wstępnych ustaleń wynika, że 
dziewczynki przechodziły na pasach, 
kiedy jedna z nich została potrąco-
na przez samochód. Jej koleżance na 

szczęście nic się nie stało. Została prze-
badana przez pogotowie ratunkowe 
na miejscu zdarzenia, jednak nie wy-
magała hospitalizacji – dodała Oficer 
Prasowa Komendanta Powiatowego 
Policji w Pruszkowie, aspirantka szta-
bowa Monika Orlik.

Trzy dni po zdarzeniu otrzymali-
śmy bardzo smutną wiadomość. Mimo 
akcji ratowniczej nie udało się urato-
wać życia dziewczynki. Odeszła pod-
czas pobytu w szpitalu.

– Mogę w tej chwili powiedzieć, 
że prokuratura prowadzi działania w 
sprawie spowodowania śmiertelnego 
wypadku w Pruszkowie. Oznacza to, 
że niestety poszkodowana dziewczyn-
ka nie przeżyła. Wypadek okazał się 
śmiertelny w skutkach. Ofiara miała 
dziesięć lat. Kobieta prowadząca auto 
została już przesłuchana i postanowio-
no jej zarzuty. Na razie, ze względu dla 
dobro śledztwa, nie możemy przekazać 
więcej informacji. – dowiedzieliśmy się 
w biurze Rzecznika Prasowego Proku-
ratury Okręgowej w Warszawie.

Maciek Gos

Mimo akcji ratowniczej  
nie udało się uratować 

życia dziewczynki.  
Odeszła podczas pobytu  

w szpitalu

Pałac Teichfelda
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji 

o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 

i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 162) zawiadamiam, że zostało 
wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Zarządu Powiatu Pruszkowskiego w sprawie 
wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej rozbudowy drogi 
powiatowej nr 1502W ul. Granicznej w Żółwinie w zakresie rozbudowy skrzyżowania  drogi 
powiatowej nr 1502W ul. Granicznej z drogą gminną nr 310115W ul. Szkolną w Żółwinie, gm. 
Brwinów.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 19 (Żółwin), gmina Brwinów: działki nr ew.: 27/3, 27/4, 325/17 (działka powstanie z podziału  
dz. nr ew. 325/2), 326/20, 482, 486/5, 486/23, 487/1
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 19 (Żółwin), gmina Brwinów: działki nr ew.: 220/1

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy  
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, 
parter, stanowisko nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 37) poinformować osobę 
prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie wizyty  
w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie. 

\\\ PRUSZKÓW 

Mieszkańcy komunalnej 
kamienicy przy ulicy 
Ołówkowej 15 żyją w strachu. 
Co jakiś czas w nocy budzą  
ich trzaski i dziwne odgłosy.  
To ściany ich mieszkań pękają.   

P roblem zaczął się, kiedy rozpoczęto 
budowę bloku obok, praktycznie 

tuż przy ścianie pechowej kamienicy. 
Na ścianach starego budynku zaczę-
ły pojawiać się pęknięcia, podłogi się 
zapadały, a okna przestały się otwie-
rać. Mieszkańcy wielokrotnie zgłaszali 
problemy do właściciela budynku 
(Urzędu Miasta), zarządcy kamienicy 
(TBS Zieleń Miejska) oraz firmy Glif, 
która buduje dom po sąsiedzku. Usterki 
również opisali w mediach społecznoś-
ciowych.

\\\  Odpowiedź TBS
TBS odniósł się do problemów 

mieszkańców i opublikował dokument, 
w którym stwierdza, że w lutym została 
przeprowadzona ekspertyza w kamie-
nicy, która zapewnia, że budynkowi nie 
grozi katastrofa budowlana, a wszyst-
kie usterki spowodowane sąsiednią 
inwestycją są naprawiane na bieżąco 
przy współpracy z firmą Glif. Dodatko-
wo stan budynku jest monitorowany 
przez TBS.

Mieszkańcy postanowili zaprosić 
mnie, aby opowiedzieć o tym, jak fak-
tycznie wygląda ich sytuacja.

– Nie chcemy walczyć o jakieś od-
szkodowania. W internecie pojawiają 
się zdania, że staramy się wyłudzić 
mieszkania zastępcze i wykorzystuje-
my do tego fałszywe zdjęcia naszych lo-
kali. Dlatego chcemy, żeby zobaczył pan 
wszystko na własne oczy, może zrobił 
zdjęcia. Zależy nam, tylko na tym, że-
by normalnie móc mieszkać w swoich 
mieszkaniach. Bez strachu i ciągłego 
napięcia, co zaraz się zepsuje – powie-
działa mi jedna z mieszkanek.

\\\  Wizyta
Na spotkaniu pojawiła się połowa 

użytkowników budynku. Każdy chciał 
pokazać problemy we własnym miesz-
kaniu. Po kolei zostałem zaproszony 
najpierw na strych, a następnie, zaczy-
nając od góry, do prywatnych lokali.

– To pęknięcie pojawiło się dwa ty-
godnie temu. Obecnie widać je również 
na zewnętrznej elewacji. Sprawdzam je 
co dwa dni. Regularnie się powiększa – 
pokazała mi jedna z mieszkanek dużą 
szczelinę przy kaloryferze.

– Praktycznie na każdej ścianie 
pojawiły się rysy. Remont tego miesz-
kania robił jeszcze mój świętej pamięci 
mąż. Wydaliśmy na niego większość 
oszczędności. Teraz ściany od siebie 
odchodzą, a w łazience pojawiła się 
pusta przestrzeń pomiędzy ścianą 
a kafelkami. Zaraz zaczną się sypać. 
Pojawiły się również nieszczelności 
przy wannie – pokazała mi wdowa. 

Oglądałem jej lokal i podziwiałem, 
jak dużo pracy i pieniędzy musiał po-
chłonąć ostatni remont. Niestety wi-
dać, że przynajmniej część prac poszła  
na marne.

– Podłoga obniżyła mi się ponad 
miesiąc temu. Teraz, jak pan czuje, cięż-
ko przejść, nie potykając się. Dodatko-
wo nie mam możliwości otwarcia okna. 
Ten problem pojawił się w wielu loka-
lach – poznałem kolejne mieszkanie i 
następną opowieść.

Byłem w połowie lokali w kamie-
nicy i w każdym dostrzegłem usterki: 
pęknięcia ścian, zapadnięte podłogi, 
obniżone okna, których nie można ot-
worzyć.

\\\  Dzieje kamienicy
To nie są problemy, które powstały 

dawniej. Kamienica przeszła w 2019 
gruntowny remont, na który pozwoliły 
fundusze z Unii Europejskiej. Dotar-
łem również do ekspertyzy budowla-
nej wykonanej na potrzeby Starostwa 
Powiatowego w Pruszkowie z 2021 
roku, która określa, że stan ścian był 
wówczas dobry. Analiza została prze-
prowadzona właśnie na potrzeby roz-
poczęcia budowy budynku w sąsiedz-
twie. We wnioskach zapisano wówczas 
o konieczności zabezpieczenia wykopu 
w sposób ograniczający do minimum 
przemieszczenia budynku oraz monito-
rowania stanu technicznego kamienicy. 
Według mieszkańców te warunki nie 
zostały spełnione.

– Cały czas pojawiają się nowe 
pęknięcia, a stare się powiększają. W 
niedawno opublikowanym piśmie TBS 
twierdzi, że monitoruje stan techniczny 
naszej kamienicy, uszkodzenia zaś są 
naprawiane na bieżąco. To nieprawda. 
Remont został przeprowadzony tylko 
w 1 lokalu i to dlatego, że mieszkaniec 
niemalże codzienni pisał i dzwonił do 
TBS. Jest tu 18 mieszkań, co oznacza, 
że w 17 nic nie zrobiono – powiedzieli 
mi mieszkańcy.

– Ale kilka remontów zostało za-
planowanych – zauważam.

– Tak. Ten remont, który doszedł 
do skutku, był przekładany 3 razy. Peł-
ne opóźnienie trwało kilka miesięcy. 
Dlatego nie do końca wierzymy w za-
pewnienia o przyszłych remontach – 
przekazali moi rozmówcy.

\\\  Obecnie
Od czasu, kiedy o problemie stało 

się głośno w internecie, nawet zgłasza-
nie usterek jest trudne.

– Po wizycie w moim mieszkaniu 
przedstawiciel TBS napisał raport, że 
podłoga opadła od strony nowej bu-
dowli. Kilka tygodni później przyszła 
ponownie komisja, tylko w większym 
gronie i powstał nowy dokument, który 
stwierdził, że moje problemy z podłogą 
nie mają związku pracami nad sąsied-
nią inwestycją, dlatego nie zostanie 
naprawiona – powiedział mi kolejny z 
mieszkańców, pokazując dwa sprzecz-
ne raporty.

– Ja po wizycie dowiedziałam się, 
że podłoga w moim lokalu się obniżyła, 
bo mój narzeczony źle położył panele – 
dodała kolejna mieszkanka.

– Mi uczciwie powiedziano, że nie 
naprawią usterek w moim lokalu, bo 
„rozdmuchaliśmy” sprawę w internecie 
– podsumowała.

– Nie zauważyliśmy również, aby 
ktoś kontrolował stan budynku. Fak-
tycznie my co tydzień oglądamy całą 
kamienicę od strychu po piwnicę, szu-

kając nowych pęknięć i usterek, ale nikt 
poza nami tego nie robi – dodał miesz-
kaniec kamienicy.

Udało mi się porozmawiać z firmą, 
która przeprowadziła niedawno ana-
lizę budowlaną budynku, na potrzeby 
TBS.

– Potwierdzam to, że kamienicy 
nie grozi katastrofa budowlana. Ozna-
cza to po prostu, że się nie zawali. Nie 
twierdzę natomiast, że w budynku nie 
pojawiło się wiele usterek, które mogą 
być bardzo uciążliwe dla mieszkańców, 
jak chociażby problemy z podłogą, czy 
drzwiami i oknami, które się nie otwie-
rają. W naszej analizie uwzględniliśmy 
te wady, a także opisaliśmy we wnio-
skach konieczność przeprowadzenia 
odpowiednich napraw. Dokument był 
napisany całościowo i obiektywnie. 
Żałuję, że nie został przekazany miesz-
kańcom, tak, aby nie było wątpliwości 
co do jego treści, jednak zarówno anali-
zę, jak i prawa autorskie do niej, kupiły 
od nas TBS Zieleń Miejska w Pruszko-
wie – powiedział mi Radosław Sekunda 
z firmy Investhome.

Mieszkańcy kamienicy żyją w 
ciągłym niepokoju. Nie wiedzą, gdzie 
powstaną nowe usterki, ani co za chwi-
lę się zepsuje. Nie wierzą również w 
zapewnienia o bezpieczeństwie i przy-
szłych remontach.

Zarówno TBS Zieleń Miejska, jak i 
firma Glif, do czasu opublikowania arty-
kułu, nie skomentowali dla nas sprawy.

Tekst i zdjęcia Maciek Gos

Mieszkańcy kamienicy szukają pomocy

Usterka w kamienicy

Kolejne pękniecie

„Zależy nam, tylko  
na tym, żeby normalnie 
móc mieszkać w swoich 

mieszkaniach”
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Przybędzie mieszkań 
komunalnych
\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Gmina ogłosiła przetarg  
na budowę trzech budynków 
przy ulicy Ułańskiej, gdzie dziś 
stoją baraki. Czy do domów, 
które tam powstaną, trafią 
mieszkańcy komunalnych 
mieszkań przy Bałtyckiej  
i Langiewicza? 

G mina dysponuje obecnie 700 
mieszkaniami komunalnymi, z 

których wszystkie są zajęte przez lo-
katorów. Tymczasem na liście ocze-
kujących na lokale komunalne jest aż 
250 rodzin. A to nie wszyscy, którym 
obecnie miasto nie ma jak pomóc. W 
dwóch kamienicach przy ulicy Bałty-
ckiej róg Spiskiej i Langiewicza miesz-
ka kilkanaście rodzin. Tymczasem 

oba budynki nadają się do remontu, 
ale ponieważ to zabytki koszty byłyby 
zbyt duże, aby miasto mogło się tego 
podjąć. Dlatego będzie budować nowe 
domy przy Ułańskiej. Na tę inwestycję 
80 proc., pieniędzy przekaże BGK, a 20 
proc. gmina. Jednak ta inwestycja nie 
rozwiąże wszystkich problemów loka-
lowych, jakie ma miasto. 

\\\  Wysoki standard 
Przy ul. Ułańskiej stoją baraki, w 

których do niedawna mieszkali lo-
katorzy korzystający z 18 mieszkań 
komunalnych. Ponieważ zostali wy-

kwaterowani, miasto może rozpocząć 
konieczną inwestycję. Przy Ułańskiej 
mają powstać trzy budynki murowa-
ne dwukondygnacyjne bez piwnic, z 
dachem jednospadowym. Według pro-
jektu może tu znaleźć dach nad głową 
prawie  150 osób. W każdym z domów 
ma być 12 mieszkań dla lokatorów ko-
munalnych i po jednym dla administra-
tora domu. 

Mieszkania na parterze budynków 
będą dostosowane do potrzeb osób 
niepełnosprawnych, także poruszają-
cych się na wózkach inwalidzkich. Co 
więcej, w łazienkach mieszkań przy-
stosowanych dla osób niepełnospraw-
nych zainstalowane zostaną brodziki 
bezprogowe. 

Mieszkańcy domu przy Bałtyckiej 
i Langiewicza nie mogą doczekać się 
inwestycji zapowiedzianej przez bur-

mistrza Grzegorza Benedykcińskiego, 
który powiedział, że być może będzie 
to ich nowy adres.

\\\  W dawnej mordowni
Zdaniem jednej z mieszkanek za-

bytkowej, a raczej będącej w ruinie ka-
mienicy przy Langiewicza, mieszka się 
gorzej niż w barakach przy Ułańskiej, 
choć tam ubikacja była na podwórzu. 
Jednak plastikowe okna baraków by-
ły szczelne. A więc nie zaciekały i nie 
wiało przez nie. A tutaj przy Langiewi-
cza, gdzie właśnie trafiła z synami i z 
wnuczką, po wykwaterowaniu z Ułań-

skiej, okna się nie zamykają i przecieka-
ją. Co więcej, jest tu dość ponuro, bo o 
tym domu nikt tu inaczej nie mówi jak 
tylko „dawna katownia SB”. 

W urzędzie miasta, gdzie miesz-
kanka kamienicy przy Langiewicza 
poszła po pomoc, już w zeszłym roku, 
dowiedziała się, że nie ma co liczyć 
na remont. Kamienica jest zabytkiem 
i miasta na to nie stać. Straciła wtedy 
nadzieję na poprawę losu.  Dlatego cie-
szy się, że jednak nie spędzi tu reszty 
swojego życia.  

Niestety ewentualna przepro-
wadzka nie nastąpi tak szybko. Prze-

targ nie został jeszcze rozstrzygnięty, 
tymczasem ten, kto podpisze z miastem 
umowę na wykonanie inwestycji przy 
Ułańskiej, będzie miał 24 miesiące na 
wzniesienie domów. 

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Baraki przy Ułańskiej wkrótce zastąpią nowe domy z mieszkaniami  
komunalnymi

Zabytowa kamienica  
przy Langiewicza wymaga remontu, 
na który miasta nie stać

Kamienica przy Bałtyckiej róg Spiskiej 
także czeka na remont

\\\ MIESZKANKA PRUSZKOWA W PÓŁFINALE MISS POLSKI           
Daria Świerczyńska jest mieszkanką Pruszkowa i reprezentuje swoje mia-
sto w konkursie Miss Polski.
Pruszkowianka brała udział w konkursie Miss Warszawy oraz zdobyła tytuł 
Miss Ekologii i dzięki temu przeszła do ćwierćfinału Miss Polski. Teraz udało jej 
się zaliczyć kolejny sukces w ogólnokrajowych zawodach. Przeszła do półfinału 
konkursu.
Daria jest mocno związana z Pruszkowem.
– Zdecydowanie najbardziej reprezentacyjnym miejscem miasta jest Park Potu-
lickich. Jest to obiekt o szczególnych walorach krajobrazowych, zlokalizowany 
w centralnej części miasta. To jeden z najcenniejszych obiektów związanych z 
przeszłością Pruszkowa i zarazem moje ulubione miejsce, które odwiedzam, gdy 
tylko znajdę chwilę – informuje Daria na swoim Instagramie.
– Z ogromną przyjemnością i dumą będę reprezentowała Pruszków oraz woje-
wództwo mazowieckie w dalszych etapach konkursu – dodaje.
Daria jest absolwentką Wydziału Prawa i Administracji Uniwersytetu Warszaw-
skiego. Na co dzień pracuje w jednej z Warszawskich Kancelarii Prawnych.

– Jej dodatkową pracą oraz ogromną pasją jest  fotomodeling. Jej zainteresowania 
związane są również z działaniami na rzecz ochrony środowiska, w szczególności 
ograniczeniem zużycia plastiku oraz świadomym korzystaniem z dostępnych nam 
zasobów wód. Najważniejszymi wartościami, którymi kieruje się w swoim życiu, 
jest szacunek i lojalność, a u innych ceni sobie szczerość i bezinteresowność. Jej 
marzeniem, które chce zrealizować w przyszłości, jest podróż dookoła świata i 
przeżycie niesamowitej przygody – czytamy o Darii  na stronie konkursu.
Gratulujemy Darii dotychczasowych sukcesów i trzymamy kciuki w imieniu 
redakcji oraz mieszkańców Pruszkowa.

\\\ PRUSZKÓW 
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POZIOMO: 1) łąka dla owiec; 2) Mo- 
nika, Miss Polonia 1987; 3) żona bliź- 
niaka; 4) Święto Zmarłych inaczej; 5) 
gaz i pył wokół gwiazdy; 6) kradzieże; 
7) inaczej piaskówka, wieloszczet;  
8) biegły to audytor; 9) mieszka w sto- 
licy Szkocji; 10) niedźwiedzie ucho, 
roślina; 11) toaleta, ustęp; 12) wokół 
głowy świętego; 13) jest nim kwadrat; 
14) podpis artysty na jego dziele;  
15) ołówkiem lub kredkami w bloku; 
16) tezy inaczej; 17) ma prawo do ren- 
ty; 18) strzelec wyborowy; 19) anto- 
nim minimum; 20) zbiera składki 
członkowskie; 21) sąsiad azjaty; 22) Ing- 
var, były premier Szwecji; 23) Szma- 
ragdowa Wyspa; 24) harmonijka ustna; 
25) oficer przyboczny dowódcy; 26) by- 
lica draganek inaczej; 27) programy  
i słuchowiska radiowe; 28) naukowiec, 
specjalista od ryb; 29) indyjski stan  
z Bangalore. 
PIONOWO: 2) kara pieniężna za wy- 
rządzoną krzywdę; 5) najmniejsza pla- 
neta Układu Słonecznego; 13) pierwia- 
stek Cs; 14) żółty lub biały na kanapce; 
18) grobowiec w kształcie trumny; 
19) Wołodyjowski z powieści Henry- 
ka Sienkiewicza; 30) pieśń żeglarska;  
31) niewielka część całości; 32) pobie- 
ra naukę na wyższej uczelni; 33) wąż 
ogrodowy inaczej; 34) widłowe w ma- 
gazynach; 35) tropajon, symbol zwy- 
cięstwa; 36) rzeka w stolicy Czadu; 
37) Eugene, autor „Łysej śpiewaczki”; 
38) żelaziak tytanowy; 39) tafla lodu 
płynąca rzeką; 40) psianka podłużna, 
bakłażan; 41) Julian ... Niemcewicz, dra- 
maturg; 42) afrykański to palczara;  
43) deszczowa jesienią; 44) Ampler  
lub Raab, kolarze niemieccy; 45) Bi- 
den, prezydent Stanów Zjednoczo- 
nych; 46) autor „Chłopców z Placu 
Broni”; 47) Błękitna rzeka w Chinach; 
48) papilarne na palcach; 49) był nim 
Robinson Cruzoe; 50) Caldwell, pisarz 
amerykański; 51) impreza kajakowa 
na rzece; 52) Maria, napisała „Panny 
Konopianki”; 53) odbijana w badmin- 
tonie; 54) na czele oddziału wojsko- 
wego; 55) kolorowa chustka na gło- 
wę lub szyję; 56) najwyższy szczyt 
Mongolii; 57) skrzynia murarska na 
zaprawę; 58) Agnieszka dla przyjaciół; 
59) przeciwny do słodkiego.

Zmiany w rozkładzie jazdy KM i SKM 
\\\ REGION 

Od wtorku,  
czyli od 11 kwietnia  
do następnego piątku,  
czyli 21 kwietnia podróżni 
muszą liczyć się  
z kolejnymi utrudnieniami 
wynikającymi z zamknięciem 
jednego toru na linii 
średnicowej podmiejskiej. 

J ak zapowiadają przewoźnicy duża 
liczba pociągów KM i SKM będzie 

kursowała w skróconej relacji lub zo-
stanie odwołana na odcinku Warszawa 
Wschodnia – Warszawa Zachodnia.

PKP PLK S.A. przebudowują stację 
Warszawa Zachodnia, o czym wszyscy 
podróżni już wiedzą, zwłaszcza od po-
łowy marca, kiedy z tego powodu wielu 
mieszkańców podmiejskich miejsco-
wości spóźniło się do pracy lub później 
niż zazwyczaj powróciło do domu.

To jednak nie był jeszcze koniec 
przygód podróżnych, gdyż w dalszym 

ciągu prowadzone są prace moderniza-
cyjne stacji Warszawa Zachodnia. Przez 
kilka miesięcy będą one jeszcze powo-
dować ograniczenia przepustowości 
oraz konieczność zachowania nocnych 
przerw technologicznych, podczas któ-
rych nie będzie się odbywał ruch po-
ciągów w obrębie stacji. Zapowiadają 
przewoźnicy. 

\\\  Konkretne zmiany
Marcowe utrudnienia związane 

ze zmniejszeniem liczby pociągów, 
to jeszcze nie koniec wyzwań, jakie 
stawia obecnie podróż pociągiem do 
Warszawy i powrót z niej. Remont 
wchodzi w kolejną fazę i tak od dnia 
11 do 21 kwietnia, zamknięty będzie 
jeden tor podmiejskiej linii średnico-
wej. W znacznym stopniu ograniczy 
to ruch pociągów, które kursować 
będą naprzemiennie. A więc w tych 
dniach przejadą przez nią tylko po 
trzy  pociągi w kierunku wschodnim 
i trzy w kierunku zachodnim w ciągu  
godziny. 

W związku z tym część pociągów 
KM będzie kończyła bieg z pominię-
ciem linii średnicowej. Pociągi z kierun-
ku zachodniego kończyć będą bieg na 
stacji Warszawa Główna lub Warszawa 
Zachodnia. Pociągi jadące z kolei z kie-
runku wschodniego, kończyć będą bieg 
na stacji Warszawa Wschodnia, War-
szawa Centralna lub Warszawa Stadion.

Między Warszawą Zachodnią a 
Wschodnią będą honorowane bilety 
KM w pociągach PKP Intercity, WKD, 
SKM, Polregio, ŁKA oraz w autobusach, 
tramwajach  i metrze. 

\\\  Z Pruszkowa  
do Otwocka i Sulejówka

Pociągi SKM kursujące pomiędzy 
Pruszkowem i Otwockiem zostaną 
podzielone na dwie linie. Pociągi li-
nii S1 będą kursowały pomiędzy Prusz-
kowem i Warszawą Zachodnią, co oko-
ło 60 minut. Natomiast linia S10 połą-
czy Otwock i Warszawę Wschodnią lub 
Warszawę Stadion, ze średnią częstotli-
wością dwa razy na godzinę.

Na odcinku Warszawa Aleje Jero-
zolimskie–Sulejówek Miłosna przez 
podmiejską linię średnicową pojedzie 
16 pociągów, a w odwrotnej relacji – 14 
pociągów. Pociągi linii S2 będą kurso-
wały raz na godzinę na odcinku War-
szawa Aleje Jerozolimskie – Sulejówek 

Miłosna lub opcjonalnie Warszawa Ale-
je Jerozolimskie – Warszawa Rember-
tów. Pociągi oznaczone w rozkładzie 
jako linia S20 będą kursowały między 
Sulejówkiem Miłosną a Warszawą 
Wschodnią lub Warszawą Rembertów. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz

Jeszcze przez kilka miesięcy nie będzie łatwo dojechać pociągiem  
z Grodziska Mazowieckiego, Milanówka czy Pruszkowa do Warszawy  
zwłaszcza Wschodniej
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Wójt Gminy Nadarzyn 
zawiadamia, że od dnia 13.04.2023 r. do dnia 04.05.2023 r. na urzędowych tablicach ogłoszeń oraz  
na stronach internetowych urzędu – www.nadarzyn.pl (BIP) został zamieszczony wykaz nieruchomości 
przeznaczonych do oddania w najem.

 DAM PRACĘ 

Zatrudnię Tapicera z doświadczeniem, 
dobre warunki pracy, miła atmosfera, 
bardzo dobre wynagrodzenie, miejsce 

pracy Piaseczno tel 508 945 961 

PRACA OCHRONA PRUSZKÓW dla osób  
z orzeczeniem o niepełnosprawności. 
TEL. 734 403 512 

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia tel. 601 923 395  

Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395

Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55 

W sklepie rowerowym w Zalesiu Górnym 
do serwisu tel. 501516652  

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Pozwolenia na użytkowanie dla starych do-
mów. Legalizacje samowoli budowlanych 
sprzed lat, tel. 695 451 655

prace,pomiary elektr.,remonty instalacji 
elektr. i zasilania do budynków,odb. w 
energet.,posiadam upr.elektr.,535250557 

Wycinka drzew tel. 505 591 721             

USŁUGI REMONTOWO- 
-WYKOŃCZENIOWE TEL. 455 441 371 

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460

Złom wywiozę tel. 669 445 400

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI 
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

Popsute OKNO, pęknieta szyba?  
Regulacja? Dzwoń 22 100 47 41

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Studnie wiercone, odwierty  
do pomp ciepła, profesjonalnie.  
Tel-504 320 592 

Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel.791 549 007 

Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja sprzętu. 
Zadzwoń 501 700 315 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe,  
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

USŁUGI LAWETĄ  tel. 501 314 711 

Ogrodnicze, wywóz gałęzi 519 874 891 

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

schody dębowe tel.535210188 

Kominiarz tel. 500 214 632 

EKEKTRYK 507172749

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

Remonty i wykończenia 

Hydraulik, 733159220 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Ocieplenia Budynków 795 96 96 96 

Elektryk tel. 666 890 886 

Rolety 514165445 

TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 

Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721        

Przeprowadzki tel. 505 591 721                       

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

MINI MAGAZYNY SAMOOBSŁUGOWE 
24/7 CENTRUM PIASECZNA  
TEL.502 965 591 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Art - Dachy, krycie, naprawy,  
tel. 511 928 895 

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Dachy, papa termozgrzewalna,  
tel. 503 540 456 

KUPIĘ

Kupię kasety magnetofonowe i czarne 
płyty muzyczne. Tel-501 781 933  

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418 

SPRZEDAM

Drewno opałowe cięte na długość  
20-30cm. Drewno iglaste 300zł za mp, 
drewno liściaste twarde mix(dąb, grab, 
akacja, czeremcha,brzoza) 400zl za mp, 
mix liściaste z iglastym 350zl za mp.  
Dowóz od 5mp gratis 507929935

Dwie wtryskarki ślimakowe prod.  
Cezary Lisek, Dwa młynki do tworzyw 
„RAPID 2” jeden „RAPID 3”, Oferta  
ważna do 23.04.2023,  tel. 602 292 827,  
w godz. 10-18:00

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup samochodów, autozłomowanie 
tel. 501 314 711 

Skup kamperów, przyczep kempingowych 
505 530 300

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

AUTO SKUP-KASACJA  
zaświadczenie legalnie 515 514 100 

SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ NIERUCHO-
MOŚĆ Z PROBLEMEM PRAWNYM, ZADŁU-
ŻONĄ, UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH. 
TEL: 786-805-828

Kupię las, Prażmów, tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Działki rekreacyjne leśne, Prażmów,  
tel. 602 770 361

Działki budowlane 800 m2 k. Prażmowa, 
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

lokal 70m segment, 2000 zł, 500825210  

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144 

ZDROWIE 

Gabinet Psychologiczno-Logopedyczny 
HETIKA, ul. Kościuszki 33/218  

Piaseczno, 694 128 222 

SEZAM, sklep zielarsko medyczny  
i zdrowa żywność, ul. Czajewicza 1,  

róg Nadarzyńskiej, PIASECZNO,  
tel. 506 76 74 74

Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221  

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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Czego chcą młodzi 
od Miast Ogrodów? 
\\\ REGION 

Osoby mające od 11  
do 25 lat mogą wziąć udział  
w ankiecie dotyczącej  
życia na terenie 
Podwarszawskiego Trójmiasta 
Ogrodów: Brwinowa, 
Milanówka i Podkowy Leśnej.

A nkieta została przygotowana 
przez Lokalną Grupę Działania 

Zielone Sąsiedztwo. Celem działań te-
go stowarzyszenia, jest wspieranie ze 
środków unijnych inwestycji samorzą-
dowych, takich jak place zabaw, siłow-
nie na świeżym powietrzu. Zielone są-
siedztwo wspiera także powstawanie 
nowych biznesów oraz działania edu-
kacyjne i kulturalne. Autorzy ankiety 
chcą poznać zainteresowania, potrze-
by, oczekiwania oraz opinie i pomysły 
młodych związane z okolicą, w której 
ankietowani mieszkają. 

\\\  Strategia rozwoju 
Odpowiedzi będą podstawą opra-

cowania przez stowarzyszenie Zielone 
Sąsiedztwo Lokalnej Strategii Rozwoju 
na lata 2023-27. 

Pytania dotyczą więc m.in. tego, 
czy ankietowani czują się bezpieczni 
w swojej okolicy. W jakich bezpłatnych 
warsztatach chętnie by uczestniczyli: 
psychologicznych, integracyjnych, do-
radztwa zawodowego, ekologicznych 
itp. Ankietowani będą mogli także 
wskazać, czego brakuje młodym w 
okolicy: czy świetlicy, czy obiektów 
sportowych, jak bieżnie, stoły ping-
-pongowe, ściana wspinaczkowa? A 
może przydałoby się miejsce, gdzie 
można potańczyć i posłuchać muzy-
ki? Rozpalić ognisko lub grilla? Czy 
młodzi chcieliby, aby w pobliżu ich 
domów były ścieżki zdrowia, lub trasy  
biegowe? 

\\\  Swoje chwalicie
Ankieta odpowie także na pyta-

nie, co się młodym podoba tam, gdzie 
mieszkają: Czy to, że jest tam dużo zie-
leni? A może cenne dla nich są miej-
sca, gdzie można zrobić ładne zdjęcia? 
Czy ścieżki rowerowe mają dla nich 
znaczenie? Ciekawe historycznie lub 
architektonicznie budynki i miejsca  
pamięci? 

W ankiecie są także pytania do-
tyczące uczestnictwa młodych w pra-

cach samorządu. A więc, czy  chcieliby 
uczestniczyć w opiniowaniu projek-
tów uchwał rady miasta dotyczących 
młodych ludzi? Albo w monitorowa-
niu realizacji działań gminy na rzecz 
młodych? Organizowaniu działań w 
zakresie edukacji obywatelskiej jak 
dyskusje z ciekawymi ludźmi itp. A mo-
że widzą sens w stworzeniu lokalnej 
gazety lub serwisu informacyjnego mó-
wiącego o sprawach ważnych dla mło- 
dych ludzi? 

Ankieta dostępna jest na stronach 
www urzędów gmin, na stronie:  zie-
lonesasiedztwo.pl oraz na Facebooku 
stowarzyszenia. Zachęcamy młodych 
do wzięcia udziału.

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz

Skatepark w Podkowie Leśnej  
to jedno z nielicznych miejsc  
dedykowanych młodym mieszkańcom 
Trójmiasta Ogrodów

\\\ KIEROWCY ZYSKAJĄ LEPSZĄ DROGĘ,  
ROWERZYŚCI ŚCIEŻKĘ           
Powiatowy Zarząd Dróg w Grodzisku Mazowieckim wybrał wykonawcę 
przebudowy 2,5-kilometrowego odcinka drogi powiatowej biegnącej przez 
Budy Grzybek, Czarny Las i Makówkę.
Przetarg ogłoszony na wykonanie 
tej inwestycji zakłada rozbudowę 
drogi na długości ponad 2380 me-
trów. Remont ma się rozpocząć 120 
metrów za skrzyżowaniem przebu-
dowywanej drogi z ulicą Stryjeńskiej 
w Budach Grzybek w stronę Jaktoro-
wa. W tym miejscu kończy się droga, 
która została już wyremontowana 
na przełomie zeszłego i obecnego 
roku, a biegnąca z Jaktorowa.  Ko-
niec tej nowej inwestycji to granica 
powiatu grodziskiego i powiatu ży-
rardowskiego w Makówce. Do tego miejsca, do którego ma być wyremontowana, 
droga przebiega przez las i wzdłuż wolno stojących domów, ale także obok dużego 
zakładu produkcyjnego. 
Co się polepszy
W zakres przewidzianych prac inwestycyjnych wchodzi m.in. ułożenie nowej 
nawierzchni jezdni, która po remoncie będzie miała szerokość 6 m i będzie wy-
konana z mieszanki mastyksowo-grysowej.
Wzdłuż drogi wykonana zostanie także ścieżka pieszo-rowerowa o szerokości 
trzech metrów. Nawierzchnia tej ścieżki wykonana będzie z betonu asfaltowego. 
Ważne jest także to, że droga zyska pobocze szerokości metra z każdej strony, 
które zostanie utwardzone kruszywem.
Do przetargu na wykonanie tej inwestycji zgłosiły się cztery firmy. Ponieważ 
budżet na wykonanie tej drogi opiewał na 15,7 mln zł., tylko jedna z firm (15,07 
mln zł) zmieściła się w nim. Kolejna, której oferta nieznacznie (15,24 mln zł) 
przekraczała szacunki inwestora, również  była rozważana podczas rozstrzygania 
przetargu. Do wykonania tej inwestycji wybrana została jednak najtańsza oferta. 
Drogę wykona firma ROBOKOP z Milanówka. Termin realizacji zamówienia 
wyznaczono na sześć miesięcy od daty podpisania umowy z wykonawcą. Droga 
1515 W powinna być więc gotowa na jesieni tego roku.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 


